
Til Miljø- og Fødevareudvalget 

 

Vi vil i FSK-PO anmode om foretræde i Miljø- og Fødevareudvalget for at drøfte potentialet og 

nødvendigheden med inkluderingen af en oplægningsordning under de nuværende forhandlinger om en ny 

politisk aftale for erhvervsfiskeriet. 

Uddybning: FSKPO støttede en fredning af stenbideren under betingelse af, at der oprettes en 

oplægningsordning i årets første 3 måneder. En oplægningsordning kan holde hånden under kystfiskere, 

hvis fiskerimuligheder i første kvartal er voldsomt begrænset grundet lukkeperioden i Østersøen, faldende 

kvoter på nøglearter som torsk og tunge samt naturligvis fredningen af stenbideren. Der er bred opbakning 

hos erhvervet samt hos grønne organisationer som Dyrenes Beskyttelse (se vedlagt). Det er vores vurdering, 

at tiltaget fra næste år kan gennemføres med EHFAF-midler, mens det for i år formentlig skal udmøntes med 

en de minimis løsning. Det er vores vurdering, at finansieringen er på ca. 10 mio. kr. årligt indtil udløb af 

EHFAF-perioden i 2027, hvilket er en bagatel relativt til midlerne afsat til neutralisering af CO2-afgiften. 

 

Vi håber det kan lade sig gøre og ser frem til at høre fra jer. 

 

På vegne af FSK-PO, 

venlige hilsner 

 

Marc Eskelund 

Politisk rådgiver 
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